
Äldrerådet i Kristinestad, initiativ angående egenläkare 

verksamhetsmodellen 

 

Äldrerådet i Kristinestad framför sitt initiativ till Österbottens välfärdsområde 

angående egenläkare verksamhetsmodell. 

Familje- och omsorgsminister Aki Linden (SDP) har kommit med intressanta 

synpunkten om egenläkare. Han hänvisar till internationella forskningsrön. Han 

konstaterar att det finländska social- och hälsovårdssystemet på många sätt är 

en lyckad konstruktion, men att det kan bli mycket bättre.  

En av social- och hälsovårdsministeriet tillsatt arbetsgrupp anser också att 

systemet med egenläkare bör uppgraderas och återinföras. Man anser att 

internationella erfarenheter är entydigt positiva. En viktig faktor är att 

totalkostnaderna för vården är lägre där man har ett system med egenläkare. 

Den nämnda arbetsgruppens ordförande Auvinen säger till Vbl 17.9.2022 att 

de ökade kostnaderna som mer personal inom primärvården förorsakar kan 

sparas in på den förbättrade vårdkvaliteten som minskar behovet av 

specialsjukvård.  

För drygt tjugo år sedan vid en värnortsstämma i Norge kunde man från 

Kristinestad bekanta sig med egenläkare. I Finland hade man också i mindre 

skala på en del orter gjort försök med husläkare. Från både Danmark och 

Holland härs också enbart positiva resultat med egenläkare. Man har också 

lyckats minska på köerna till vårdcentralerna.  

Äldrerådet i Kristinestad initierar att man på ett fördomsfritt sätt skulle ta i 

bruk egenläkare instrumentet som ett pilotprojekt. Vi är övertygade om att det 

vore till fördel om den vårdbehövande och läkaren är bekanta från tidigare. 
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